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1 13 P4 onderwijs P4 investeri
ng
Nutssch
ool en
Fortgens
school

ONS
Voorscho
ten

Fractie 1 Voor de Fortgensschool en de Nutsschool zijn investeringen voorzien in
resp. 2023 en 2027, daar zit 4 jaar tussen. Is het uitgesloten dat beide
scholen tegelijkertijd in een gezamenlijke voorziening komen?

MO Het is niet uitgesloten dat de beide scholen gezamenlijk worden gebouwd. De
beide schoolbesturen zijn met elkaar in gesprek welke mogelijkheden er zijn
om een gezamenlijk gebouw te betrekken, waarbij wordt uitgegaan van de
IKC gedachte. Dit proces loopt nog.

2 13 en 139 P4 onderwijs P4 investeri
ng
Nutssch
ool

ONS
Voorscho
ten

Fractie 2 In de kadernota 2021 staat op pag. 40: investering vervangen
Nutsschool 3,1 mio EUR. In de programmabegroting is dat een
investering van 1,5 mio EUR. Wat is juist?

MO In het IHP staat een bedrag van 3,1 mln. genoemd. Het heeft de voorkeur
om goedkopere oplossingen, bijvoorbeeld gezamenlijk bouwen, te
onderzoeken. Daarnaast wordt er onderzocht of er ook externe kostendragers
bij de bouw van de school kunnen worden betrokken. In de
investeringsplanning is daarom nu uitgegaan van 1,5 mln. per school.
Volgens de modelverordening zullen de bouwkosten de 3 mln. benaderen
voor alleen de bouw van de school.  Hierbij is nog geen rekening gehouden
met sloop en tijdelijke huisvesting. Er zijn nog geen definitieve beslissingen
genomen betreffende het bouwkrediet. Er ligt ook nog geen aanvraag, dus
wij kunnen dit ook nog niet toetsen.

3 12 en 30 P0 Bestuur en
ondersteuning

P0 Kosten
verduurz
aming
vastgoe
d

ONS
Voorscho
ten

Fractie 3 Waarom worden de kosten voor verduurzaming van gemeentelijk
vastgoed niet (gedeeltelijk) in 2021 begroot, maar komt hiervoor een
raadsvoorstel plus dekkingsvoorstel in 2021? Ten laste van welk
begrotingsjaar zullen deze kosten zijn?

OGB
(Vastgoe
d)

In het voorjaar van 2021 zal er een voorstel komen voor verdere
voorbereiding van de verduurzaming gemeentelijk vastgoed. Hierbij gaat het
om incidentele proces en advieskosten en indien mogelijk eveneens de kosten
voor maatregelen, welke gebaseerd zullen zijn op grove inschattingen van de
eerdere financiële inventarisatie van BBN naar verduurzaming van het
vastgoed. Afhankelijk of er sprake is van kosten of reeds van investeringen
gaan de kosten ten lasten van het begrotingsjaar 2021 (kosten) of worden
vanaf het begrotingsjaar 2022 (kapitaallasten op investeringen) meegenomen
in de begroting.

4 15 Begrotin
gssaldo

ONS
Voorscho
ten

Fractie 4 Kan nader worden toegelicht hoe begrotingssaldi w.v. incidenteel (-/-
314 K EUR) en w.v. structureel (1.412 K EUR) zijn samengesteld?

Financiën Het begrotingssaldo 2021 is € 1.098 K, hiervan is € -314 K incidentele baten
en lasten. Hieruit volgt het saldo van de structurele begrotingssaldo van €
1.412 K. De incidentele baten en lasten zijn toegelicht op pagina 186.

5 15 Begrotin
gssaldo

ONS
Voorscho
ten

Fractie 5 Kunnen de posten voor 2021 3b Kostendekkenheid riool ( 66 k EUR) en
3c Kostendekkenheid afval ( 263 K EUR ) nader worden toegelicht?

Financiën In de kadernota 2021 was er nog geen 100% kostendekkendheid. Dit wordt
in deze begroting wel bereikt. Hierdoor komen er geen lasten van afval en
riool meer ten laste van het begrotingssaldo.

6 13 P7
Volksgezondhei
d en milieu

P7 VEK ONS
Voorscho
ten

Fractie 6 Voor het VEK (voorheen MBP) zijn in 2021, 2022 en 2023 per jaar 150 K
EUR begroot. Bij de kadernota 2022 zal het college nadere voorstellen
doen. Als deze voorstellen het jaar 2022 en daarna betreffen, waarom is
dan in 2021 een bedrag van 150 K EUR begroot?

RO Het voorstel is op deze manier opgevoerd om een sluitende begroting te
hebben in 2021. Met informatiebrief 68 hebben we u geïnformeerd over de
inzet van de 150K in 2021.

7 57 P3 economie P3.1 Begrotin
g

ONS
Voorscho
ten

Fractie 7 In de programmabegroting 2020 stond begroot aan lasten onder 3.1
voor de periode 2020 t/m 2023: 634 K EUR. In de programmabegroting
2021 staat onder 3.1 voor de zelfde jaren begroot: 1.147 K EUR. Kan
deze toename worden toegelicht?

RO
/Financië
n

In de kadernota 2021 is onder C4 Stimulering lokale economie jaarlijks 100 K
en met C6 Projecten Agenda Leidse regio voor 2021 en 2022 26 K aan de
lasten van taakveld 3.1 Economische ontwikkeling toegevoegd. Daarnaast is
het aandeel begrote uren WODV vanaf 2021 voor dit taakveld verhoogd.



8 24 Participatie ONS
Voorscho
ten

Fractie 8 Kan worden aangegeven: wat wordt onder dit taakveld gepland om te
gaan doen in 2021 met de nieuw in te stellen taskforce "samen doen"?
Is de in de programmabegroting 2020 op pagina 29 genoemde taskforce
participatie opgeheven?

RO De uitvoering van de participatienota en motie 122 is door gebrek aan
capaciteit pas in april 2020 gestart. Zie ook antwoord vraag 9. Inmiddels is
beslist Gemeente Voorschoten weer een eigen ambtelijke organisatie te
geven. Daarin is samenwerking met inwoners en ondernemers aan de
maatschappelijke opgaves het uitgangspunt. De uitvoering van de nota en
motie 122 wordt in 2021 hieraan gekoppeld. Het college verwacht hierdoor
sneller resultaten te behalen.

9 24 Participatie ONS
Voorscho
ten

Fractie 9 In de programmabegroting 2020 is 101 K EUR begroot voor
Burgerparticipatie. Waaraan is/wordt dat bedrag in 2020 uitgegeven, en
in hoeverre zijn de resultaten daarvan richtinggevend voor de te
verwachten activiteiten op dit gebied voor 2021?

RO Vanaf april 2020 is een externe adviseur participatie aangetrokken. Er lopen
twee participatietrajecten die mogelijk als voorbeeld kunnen dienen voor de
nieuwe manier van werken waar participatie deel vanuit maakt. Ook heeft als
voorbereiding voor participatie rond de RES een verkenning van de houding
van inwoners over energietransitie plaatsgevonden. De ervaringen worden
meegenomen worden in de uitvoering burgerparticipatie 2020. Zie ook
beantwoording vraag 8.

10 30 en 12 MFA ONS
Voorscho
ten

Fractie 10 Over de MFA wordt volgens voorstel in december 2020 een besluit
genomen over de variant van de MFA en de daarbij behorende lasten.
In de kadernota 2022 vindt een integrale afweging plaats over, onder
andere, de MFA. In de begroting 2021 staan geen bedragen genoemd
voor een MFA. Als de raad zich in december 2020 uitspreekt over de
beste MFA variant, in welke begroting zijn de bijbehorende lasten dan
voorzien?

RO Dat is afhankelijk van de beheerconstructie van de variant die wordt gekozen
en vervolgens zal moeten worden uitgewerkt. Aannemelijk is dat per 2021
een investering gedaan zal moeten worden en de (beheer- en kapitaal-)lasten
dan (na realisatie van de MFA) op zijn vroegst in 2023 in de begroting
moeten zijn verwerkt.

11 59 P4 Onderwijs 4.2 Onderwij
shuisves
ting

ONS
Voorscho
ten

Fractie 11 Er wordt gesproken over normbedragen en een aanpassing van de
model verordening door de VNG. Wat zijn de varanderingen van
normbedragen, en wat zijn daarvan de gevolgen voor ons IHP?

MO De VNG heeft in 2019 aangegeven dat de normbedragen die in de
verordening 2015 staan aangegeven bijgesteld moeten worden. Dit is een
verhoging van 40 % en voor 2019 ongeveer 8 % en voor 2020 ongeveer 6
%. Dit betekent dat een aanpassing op nieuwbouw van een school volgens de
normen kan worden gebouwd. Echter hierin zijn de BENG-normen nog niet
meegenomen. Nog dit jaar (november 2020) zullen deze normen bekend
worden. De modelverordening en de wijziging van de normbedragen door de
VNG is richtinggevend. Het is aan de gemeente of zij de modelverordening
willen volgen, afhankelijk daarvan kan het gevolgen hebben voor de
ingeschatte bedragen in het IHP. Er zijn gemeenten die de modelverordening
volgen en er zijn ook gemeenten die de normbedragen niet toepassen, maar
conform een marktconforme prijs werken. Tot op heden heeft de gemeente
Voorschoten de modelverordening gevolgd en vastgesteld. De laatst wijziging
heeft in 2015 plaats gevonden

12 130 onderho
ud
kapitaal
goedere
n

ONS
Voorscho
ten

Fractie 12 Beheerplannen kapitaalgoederen worden niet in 2020 maar in 2021
afgerond. In welke kadernota (en programmabegroting) wordt de
dekkingsbehoefte van de nota kapitaalgoederen zichtbaar zodat, zoals
wordt aangegeven op blz 130, bezien kan worden of, en zo ja op welke
wijze, er voldoende budget is om de kapitaalgoederen in stand te
houden?

OGB In het 1e kwartaal van 2021 wordt u op de hoogte gebracht van de stand van
zaken van de kapitaalgoederen. Op basis van de huidige gegevens van het
areaal en een landelijke vuistregel is het beeld dat er voldoende middelen zijn
om het areaal de komende jaren in stand te houden. Op basis van de
technische staat van het areaal wordt jaarlijks de onderhoudsopgave bepaald
en de benodigde budgetten daarop afgestemd en via de P&C cyclus aan de
raad voorgelegd en verantwoord.

13 135 Kapitaal
goed

ONS
Voorscho
ten

Fractie 13 Kan meer gespecificeerd worden weergegeven om welke
werkzaamheden het hier gaat ? Hofvliet steigers, Valkeweg bruggen etc.

OGB Grotere onderhoudsopgave in Voorschoten zijn de Leidseweg Noord en de
pilot voor integraal gebiedsgericht werken Adgeest. Voor het kapitaalgoed
wegen en riolering wordt op diverse locaties in Voorschoten op kleine schaal
herstelwerkzaamheden uitgevoerd. Voor het kapitaalgoed groen worden
verspreid over Voorschoten groenvakken en bomen geplant.
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14 107 8 Wonen en bouwen8.3 ONS
Voorscho
ten

Fractie 14 "De vraag naar (specifiek)  woonruimte neemt toe." Kan er toelichting
gegeven worden HOE de in deze alinea geformuleerde  doelen
gerealiseerd gaan worden?

RO Er wordt op 2 manieren invulling gegeven aan de geformuleerde doelen.
Allereerst wordt er extra aandacht besteed aan de groeiende doelgroep welke
in aanmerking komt voor een woning in de sociale woningvoorraad.
Momenteel wordt er een inventarisatie uitgevoerd over de woonbehoefte van
de specifieke doelgroepen, zodat het inzichtelijk wordt welke type woningen
voor welke doelgroep moeten bouwen/realiseren. Daarnaast wil de gemeente
door middel van een doelgroepenverordening en een beleidsregel
woningbouw meer sturing geven aan de totale opbouw van de
woningvoorraad voor zowel het sociale segment als het middensegment.

15 106 Startnoti
tie Prof.
Einsteinl
aan 5

ONS
Voorscho
ten

Fractie 15 De raad heeft in juni 2020 een startnotitie vastgesteld voor de
herontwikkeling op de Prof. Einsteinlaan 5. Is dat juist, zo ja: welke
raadsvergadering?

RO Vaststelling in B&W 9 juni 2020; Raad is geïnformeerd met een
informatiebrief.

16 11 en 171 exploitat
ie

PvdA Ad de
Graaf

1 Er is sprake van een onttrekking uit de reserves ten bedrage van m€
2.451 (BLZ 171). In de meerjaren begroting 2020 is voor hetboekjaar
2021 een onttrekking van m€1.343 begroot. Kan het college een
toelichting op dit verschil van meer dan één  miljoen en aangeven of al
eerder door de raad hiertoe is besloten?

Financiën Het verschil van € 1,1 mln. wordt veroorzaakt door € 600 K voor Intratuin
onttrekking uit reserve bovenwijkse voorzieningen (RV 12/2019); in de
kadernota 2021 is dit geeffectueerd waarbij de kapitaallasten voor het
investeringsgedeelte (€ 300.000) als onttrekking uit de reserve kapitaallasten
worden geraamd. € 207 K voor reserve invoering omgevingswet i.p.v.
voorziening (besluit Jaarstukken 2019).

17 12 cultureel
centrum

PvdA Ad de
Graaf

2 Het college stelt voor het cultureel centrum een jaar langer open te
houden. Waar zijn de daarvoor bestemde middelen in de begroting
opgenomen?

Financiën
/RO

In de nu voorliggende begroting zijn geen middelen opgenomen om het
cultureel centrum in 2021 open te houden. U krijgt hiervoor in 2020 een
separaat voorstel.

18 30 P0 0.3 accomm
odatiebe
leid

PvdA Ad de
Graaf

3 Is het juist dat een besluit over het onderdeel uit te laten maken van het
gemeentekantoor van de kernportefeullie mede afhankelijk is van de
besluitvorming mbt een multifunctionele accommodatie?

RO/OGB Dit is niet juist. Het gemeentehuis hoort in de kernportefeuille nu er geen
plannen meer zijn voor een alternatief. De herontwikkeling van het
gemeentehuis heeft mogelijk wel samenhang met de ontwikkeling van een
multifunctionele accommodatie.

19 39 P0 0.4 overhea
d

PvdA Ad de
Graaf

4 Waarom vervallen de budgetten burgerparticipatie en WOB-verzoeken? Financiën De budgetten burgerparticipatie en WOB-verzoeken waren voor 2020
incidenteel geraamd.

20 18 sociaal
domein

PvdA Ad de
Graaf

5 Jerugdhulp Haaglanden schat in dat de kosten voor de individuele
voorzieningen jeugd in vrijillig en gedwongen kader in 2020 op zullen
lopen naar m€ 5.1.Wil het college dit bedrag uitsplisten naar de
afzonderlijke taakvelden bij programma 6.

MO De begroting bestaat voor Jeugd uit de taakvelden 6.72
Maatwerkdienstverlening 18- en 6.82 Geëscaleerde zorg 18-. Het
Servicebureau Jeugdhulp Haaglanden (SBJH) maakt echter geen prognoses
waarin dit onderscheid wordt gemaakt. Het geprognosticeerde bedrag kan
dus niet uitgesplitst worden. Uiteraard wordt deze splitsing wel gemaakt bij
de verantwoording van de daadwerkelijk gemaakte kosten. In de Najaarsnota
is het bedrag dat bijgeraamd wordt n.a.v. de prognose gesplitst over de beide
taakvelden op basis van de huidige % verdeling.
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21 61 P4 4.3 actieplan
laaggele
tterdhei
d

PvdA Ad de
Graaf

6 Wanneer is het actieplan laaggeletterdheid door de raad vastgesteld? MO Dit actieplan zal in het voorjaar 2021 gereed zijn.

22 91 P6 6.6 WMO PvdA Ad de
Graaf

7 Op blz 18 schrijft het college dat uit de najaarsnota 2020 blijkt dat de
budgetten voor WMO en jeugdhulponanks de verhoging bij de
Voorjaarsnota ontoereikend zijn. Uit de rekening 2019 blijkt de uitgave
WMO k€ 1.183 te bedragen. De begroting 2020 gaat uit van een uitgave
van k€ 858. De toelichting op blz 83 en 84 duidt eerder op verder
toenemende uitgaven dan afname of zelfs stabilsiering op het niveau
van k€ 1.183. Waarom gaat uit college desalnietetmin uit van een
uitgave van telkenmale k€ 869 in de jaren 2021 - 2024, terwijl alle
signalen erop wijzen dat dit niet realistisch is?

MO In Taakveld 6.6. hebben we in 2019 een aantal grote incidentele kosten
gehad voor woningaanpassingen.

De structurele effecten waren bij het opstellen van de kadernota nog minder
goed in beeld.
Vanaf volgend jaar is daarom meer te zeggen  over het structurele effect en
kan er in het reguliere P&C-documenten over worden gerapporteerd.

23 91 P6 6.72 Maatwer
kdienstv
erlening
18-

PvdA Ad de
Graaf

8 Onder verwijzing naar de hierboven aangehaalde passage op blz 18
heeft de PvdA kennis genomen van de geraamde uitgaven de komende
jaren. Het begrote bedrag over 2020 zal worden overschreden zoals de
laatste jaren met enige regelmaat het geval was, maar de begrote
uitgaven voor 2021 worden tonnen lager ingeschat dan het te
verwachten resulaat 2020. En vervolgens wordt uitgegaan van een fikse
daling in 2023 en 2024 terwijl op blz 86 eigenlijk staat dat het al een
enorme uitdaging is om tenminste de groeicurve af te vlakken. Op welke
redenering en op welke cijfers zijn de in de begroting opgenomen
uitgaven gebaseerd?

MO De begrote uitgaven voor 2021 zijn nog niet bijgesteld omdat in de komende
jaren verschillende ontwikkelingen van invloed zijn op de kosten voor de
jeugd. Naast de in de begroting en najaarsnota omschreven zaken als de Q
controle, inzet op preventie e.d. zijn er ook landelijke ontwikkelingen. Te
denken valt aan het wijzigen van het woonplaatsbeginsel. Tot slot wordt
verwacht dat de komende jaren het effect bekend wordt van acties die de
afgelopen jaren ingezet zijn.

24 107 P8 8.3 Ambitie
sociale
woonvoo
rraad

PvdA Ad de
Graaf

9 Maken de 150 sociale woningen in de tweede alinea onderdeel uit van de
300 woningen in de eerste alinea of moeten die er bovenop worden
geteld waardoor dit aantal op 450 uitkomt?

RO Nee, van de 300 woningen worden er 75 sociaal gebouwd. Dit staat los van
de opgave om 150 extra sociale huurwoningen te realiseren.

25 32 en
vervolgens
122 e.v.

P0 0.4 WODV PvdA Ad de
Graaf

10 Bij de risico's staat op bladzijde 125 dat de noodzaak om in te huren
steeds groter wordt. Hoe verhoudt deze uitspraak zich tot de daling van
de externe inhuur in het cijferoverzicht bovenaan blz 32?

Financiën In 2020 waren er enkele projecten waarvoor incidentele middelen voor inhuur
waren. Omdat de totale loonsom gezien de WODV relatief beperkt is uit zich
dit in een substantieel lager begroot percentage begrote inhuur. Het risico op
noodzakelijke externe inhuur uit zich in een mogelijk hogere realisatie dan
begroot.

26 126 Boete
AVG

PvdA Ad de
Graaf

11 Blijkbaar wordt een boete door de AVG als een belangrijk risico (en dus
als reële mogelijkheid) gezien. Kan het college toelichten waar deze
eventuele boete betrekking op heeft?

Financiën De Autoriteit Persoonsgegevens kan een substantiële boete opleggen indien
de gemeente de AVG fors overtreed. Hierbij kan gedacht worden aan het niet
melden van datalekken en het niet systematisch aandacht geven aan
informatieveiligheid.

27 91 P6 tabel 17 PvdA Ad de
Graaf

12 Wil het college aangeven wat de omvang is van de actuele raming aan
uitgaven in taakveld 6.6 en taakveld 6.72 en taakveld 6.82 zoals die zal
worden gerpesenteerd in de najaarsnota.

MO De lasten in de genoemde taakvelden worden gepresenteerd in de financiële
toelichting bij programma 6. Hierin worden de budgetten voor het gehele
taakveld weergegeven, dus inclusief de uitvoeringskosten en dit betreft dus
niet alleen de zorgkosten. Voor de financiële ontwikkeling is per taakveld een
toelichting toegevoegd aan de najaarsnota.

28 15, en
verder

P7 tabel 3,
19, 23
en 25

PvdA Ad de
Graaf

13 Rioolheffing en afvalstoffenheffing zijn zogenaamde gesloten systemen.
De kosten worden volledig door de gebruikers betaald. Vraag a) is het
juist dat de 100% kostendekkendheid in tabellen 23 en 25 hiervan de
vertaling is? Vraag b) In tabel 3 onder 3b en 3c is evenwel sprake van
een financieel voordeel voor de gemeente . Kan het college toelichten
waarom hier sprake kan zijn van een financieel voordeel?

Financiën a) Ja. Dat klopt. b) In de kadernota 2021 was er nog geen 100%
kostendekkendheid. Dit wordt in deze begroting wel bereikt.
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29 20 en 139 investeri
ngsruimt
e

PvdA Ad de
Graaf

14 Op pagina 20 , tweede alinea is de investeringsruimte m€14.7, op
Pagina 139 is die m€16.4. Wat is het juiste bedrag?

Financiën Het juiste bedrag van de verwachte investeringsruimte staat in de paragraaf
Financiering en is € 16,4 mln. Dit betekent dat het in dezelfde alinea op blz.
20 genoemde jaarlijkse aanvullende investeringstotaal van € 1,5 mln.
eveneens onjuist is; dit is € 1,6 mln.

30 123 en 129 grondpo
sitie

PvdA Ad de
Graaf

15 Hoe groot is het financiële risico op de grondpositie? RO Er is één grondexploitatie (grex): de Duivenvoordecorridor. Jaarlijks wordt
deze grex geactualiseerd. Deze grex gaat in zijn geheel gepaard met een
risicoparagraaf inclusief risicoanalyse. Het financiële risico is een resultante
van diverse soorten risico's. Het gewogen gemiddelde hiervan bedraagt €
1.731mln. Deze risico's hoeven zich niet in deze mate te manifesteren.
Wanneer alle risico’s zich daadwerkelijk in hun gekwantificeerde omvang
voordoen kan dit derhalve met het bestaande weerstandvermogen worden
opgevangen.

31 186 tabel
161

PvdA Ad de
Graaf

16 waar hebben de cijfers (baten) onder grex duivenvoorde corridor
betrekking op?

RO Dat zijn de op 1-1-2020 gefaseerde geprognosticeerde grondopbrengsten van
de Duivenvoordecorridor (i.c. Oranjepolder, Roosenhorst en Noortveer)

32 144 laatste
regel

PvdA Ad de
Graaf

17 waarom staat hier 'Als wassenaar…'? Hebben de overige gegevens in dit
deel wel betrekking op Voorschoten?

Financiën Alle gegevens in de paragraaf Financiering hebben betrekking op
Voorschoten. Het voorkomen van de naam van onze buurgemeente is in dit
geval een onzorgvuldigheid waarvoor wij in het vervolg nadrukkelijker zullen
waken.

33 107 P8 Variatie
in
woningt
ype

PvdA Marjolijn
Eshuis

18 Er wordt gesproken over specifieke woonproducten, waaronder
prikkelarm- en geclusterd wonen. Welke woningtypen, voor welke
doelgroe(en) betreft het hier? Maakt 'gemeenschappelijk wonen' voor
jonger en ouder hier ook deel van uit? In dit kader: is er binnen het
nieuw beleid (p175.), capaciteit bouwen & wonen aandacht voor
'gemeenschappelijk wonen'?

RO Prikkelarme en geclusterde woningen moeten beschikbaar komen voor
bijzondere doelgroepen. Gemeenschappelijk wonen voor jong en oud maakt
hier geen onderdeel van uit. Wel is er aandacht voor eventueel
'gemeenschappelijk' wonen, in relatie tot innovatieve woonvormen.

34 93 en 97 P7 Afval(sto
ffenheffi
ng)

PvdA Marjolijn
Eshuis

19 De afvalstoffenheffing gaat met 1,6% omhoog. Waar komt deze stijging
vandaan?

Financiën De 1,6% stijging van de afvalstoffenheffing betreft de compensatie voor
inflatie.

35 idem idem idem PvdA Marjolijn
Eshuis

20 De doelstelling voor vermindering van het aantal kg resafval pp. is
enorm: van 240 kg in 2014, naar 100 kg in 2020, naar max. 30 kg in
2025. In 2019 is het gemiddelde aantal kg restafval pp. in VS 233 kg
pp. De uitdaging voor het realiseren van het doel van 100 kg in 2020 is
groot.
Wat is de inzet van het college om deze doelstelling - en een verdere
verlaging de komende jaren - te gaan halen, anders dan vergroten van
kennis bij inwoners over afval(scheiding)?

OGB Begin 2021 wordt een nieuw afvalbeleid aan de raad voorgelegd met daarin
een strategie om de hoeveelheid afval te verminderen. Communicatie en
voorlichting zijn daar een onderdeel van.

(dat zal inderdaad gebeuren door communicatie / voorlichting en het
opstellen van nieuw beleid met daarin te maken keuzes om de hoeveelheid
afval te verminderen.)
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36 99 P7 Energie
&
Klimaat

PvdA Marjolijn
Eshuis

21 De coalitie streeft naar een energieneutale gemeente in 2030. In het
licht van deze ambitie, kunt u aangeven welke reductie u gaat halen met
voorgestelde middelen van jaarlijks € 150.000 voor de komende drie
jaar?

RO Voor het bereiken van energieneutraliteit is de medewerking van veel actoren
in de samenleving nodig. Zoals wij bij verschillende gelegenheden hebben
aangegeven is het niet realistisch om te veronderstellen dat Voorschoten per
2030 energieneutraal zal zijn. Het eind 2019 gesloten Klimaatakkoord en de
daarop gebaseerde instrumenten en middelen richten zich op 2050. De
regionale energiestrategie en de gemeentelijke transitievisie warmte stellen
de kaders voor het transitiepad richting 2030 vast, met een doorkijk naar
2050. Omdat de gemeente vooralsnog hoofdzakelijk een stimulerende en
faciliterende rol heeft en doorzettingsmacht ontbreekt, kan het effect van
inspanningen niet vooraf bepaald worden. Het college is vanwege onderlinge
afhankelijkheid en om draagvlak te bevorderen, van plan een ambitie voor
reductie te zetten in samenwerking met andere partijen in een
participatietraject.

37 78 P6 Schuldh
ulpverle
ning

PvdA Marjolijn
Eshuis

22

Gemeld wordt dat er een toenemende vraag is/verwacht wordt naar
schuldhulpverlening. Er wordt aangegeven: 'dat daarbij speciale
aandacht uitgaat naar ondersteuning van minima en naar
schuldhulpverlening'.
Welk bedrag onder welke post is voor volgend jaar gereserveerd voor
schuldhulpverlening?

MO Voor de gemeente Voorschoten wordt schuldhulpverlening bekostigd uit
taakveld 6.71 (Maatwerkdienstverlening 18+). Voor curatieve
schuldhulpverlening is de komende jaren 76.921 euro beschikbaar (hiervan
worden de activiteiten van Plangroep bekostigd), voor preventieve
schuldhulpverlening 25.700 euro (hieruit wordt preventieve schuldhulp door
Werk en Inkomen betaald en schuldhulpmaatjes). Vooralsnog zijn deze
budgetten toereikend om de activiteiten in het kader van dit beleid te
bekostigen, inclusief de kosten die gepaard gaan met het aansluiten bij de
Nederlandse Schuldhulproute. Innovatieve pilots voor het ontwikkelen van
nieuwe manieren om inwoners te helpen bij hun schuldenproblematiek, zoals
Vroeg erop af, worden ook uit budgetten op taakveld 6.71 gedekt.

De activiteiten die Voorschoten Voor Elkaar onderneemt in dit kader maken
onderdeel uit van de aan hen toegekende subsidie en wordt bekostigd uit de
budgetten in taakveld 6.1. Echter de armoederegisseur die bij VVE in dienst
is, wordt betaald uit het minimabeleid in taakveld 6.3.

38 11 Financiële
samenvatting

Herijking
gemeent
efonds

D66 S Boom 1 Op basis van wel argumenten is 15 euro per inwoner 2022 en 25 euro
2023 gekozen?

Financiën Bij eerdere herzieningen van de verdeling van het gemeentefonds is altijd
een maximaal (positief of negatief) herverdeeleffect van € 15 per inwoner per
jaar gehanteerd gedurende een een periode van 3 jaar. Dat betekent dat
wanneer het structurele herverdeeleffect groter is dan € 45 per inwoner, het
resterende verschil in het vierde jaar volledig wordt verrekend.
Het is onze inschatting dat het nadeel van de komende herziening niet zo
groot zal zijn maar of we met de nu geraamde € 25 per inwoner zullen
uitkomen is onzeker.

39 13 Financiële
samenvatting

Milieupla
n

D66 S Boom en
J Schroot

2 Milieuplan minder financiële middelen dan in raadsvoorstel. Wat
betekent dit voor het voorstel?

RO Dit betekent dat niet alle maatregelen kunnen worden uitgevoerd, en er een
prioritering is aangebracht. Dit staat verwoord in informatiebrief nummer 068
(Z20042183-208238) van 1 oktober 2020.

40 13 P3 economie 3.1 revitalis
ering
centrum

D66 J Schroot 3 Is het bedrag van, als ik het goed begrijp totaal 2 ton in 2 jaar, inclusief
herbestrating van centrum? Jaarlijks een ton investeren vraagt visie op
de lange termijn.Welk doorzicht kan het college geven op de jaren na
2022 voor investeringen in ons centrum?

RO De herbestrating van het centrum is niet opgenomen in dit bedrag. De
genoemde gelden dienen als impuls investering voor de centra. Dit om het
aanzien van de centra aantrekkelijker te maken voor winkelend publiek en
daarmee ook als aantrekkingskracht voor (nieuwe) ondernemersc.q.
leegstand te bestrijden. De investeringen na 2022 zijn gericht op een
versterking van de zelfredzaamheid van de ondernemers, daarnaast zal de
gemeente in samenwerking met belanghebbenden de centra verder op de
kaart te zetten.
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41 14 P3 economie tabel 2 GR D66 J Schroot 4 GR maakt jaarijkse sprong van +10, +20 en dan in 2024 +100. Graag
een toelichting.

Financiën Dit betreft voornamelijk door een stijging van de bijdrage aan de WODV.

42 38 P0 Bestuur 0.1 Bestuur Bestuur D66 S Boom 5 Wat verklaart de grote verschillen baten/lasten/saldo tussen
2019/2020?

Financiën Baten: Het grootste verschil betreft een vrijval van de voorziening
pensioenen ad € 345 K. Lasten: Dotatie aan voorziening € 1.221 K (voordeel
in B2020) waarvan 345 K dotatie aan voorziening pensioenen, 727 K
voorziening aanvulling pensioen wethouders, 138 K voorziening wachtgelden.

43 40 P0 Bestuur 0.7 Algemee
n
Uitkerin
g

D66 S Boom 6 Er wordt gesproken over een 'basisjaar', welk jaar wordt hiermee
bedoeld?

Financiën In de circulaires vóór de meicirculaire van 2020 is 2020 steeds het basisjaar
oftewel het begrotingsjaar geweest. Iedere mei-/junicirculaire verschuift dit
basisjaar naar het komende begrotingsjaar, in dit geval is dat dus 2021. Met
het verspringen van het basisjaar wordt voor het nieuwe basisjaar een
indexering c.q. loon- en prijscorrectie toegepast.

44 44 P1 Veiligheid 1.2 Toezicht
en
handhav
ing

D66 S Boom 7 Waarom is de BOA-capaciteit nog steeds beperkt te noemen, er is toch
besloten tot uitbreiding naar 5 fte?

PU / OOV De trend is dat boa's er steeds meer taken bij krijgen. Dit is geen trend die
naar verwachting op korte termijn zal veranderen. Een van deze taken is dat
de vraag op de inzet van de boa's op straat bij verschillende thema's steeds
meer toeneemt en van belang is. Denk hierbij bijvoorbeeld aan de aanpak
van thema's in wijken en de signaal functie bij ondermijning of het
toenemende aantal verwarde mensen. Als we als gemeente in de toekomst
de kwaliteit van de dienstverlening willen waarborgen en alle taken naar
behoren kunnen uitvoeren is het noodzakelijk dat de boa-capaciteit verder
wordt uitgebreid.

45 46 P1 Veiligheid 1.2 Openbar
e orde

D66 S Boom 8 Wat veroorzaakt het grote verschil in lasten tussen 2019 en 2020, de
BOA-capaciteit?

PU / OOV Verschil in lasten tussen 2019 en 2020 is inderdaad de extra boa-capaciteit.
Hierdoor is er sprake van hogere salariskosten en meer
onregelmatigheidstoeslagen.

46 57 P3 economie tabel 12 baten/la
sten

D66 S Boom 9 Wat gebeurt er in 2024 tov 2021, waardoor de lasten een stuk lager zijn RO Extra middelen stimulering lokale economie in de kadernota 2021 ad €
80.000 worden niet meer begroot in 2024. Budget ad € 26.000 voor
projecten agenda Leidse regio uit de kadernota 2021 wordt niet meer begroot
vanaf 2023.

47 63 P4 Onderwijs 4.2 Huisvest
ing

D66 S Boom 10 Hoe komt het dat de baten in 2019 zoveel hoger zijn dan in 2020 en de
jaren erna?

MO De hogere baten in 2019 hebben te maken met een vrijval van een
voorziening en met baten in verband met de afrekening uit 2018 van
elektra/gas/water met de VVE Noord-Hofland.

48 73 P5 Sport en
Cultuur

5.2 Sportacc
omodati
es

D66 S Boom 11 Er is een groot verschil in lasten tussen 2020 en 2019, Het gaat hier om
'incidenteel hogere uitgaven'; welke uitgaven zijn dit precies?
Daarnaast; wordt het zwembad na 2021 niet meer onderhouden? Of is
dit binnen de voorziening ondergebracht (-180k)?

Financiën Het verschil in de lasten tussen rekening 2019 en begroting 2020 is te
verklaren door eenmalige dotatie in voorziening zwembad in B2020 ad €
1.000 K (nadeel in B2020). Kapitaallasten ad € 300 K zwembad in 2019 niet
meer aanwezig in B2020 (voordeel in B2020). Hogere raming onderhoud voor
Adegeest ad 65 K en Sporthal Vliethorst ad 60 K in B2020 t.o.v. rekening
2019 (nadeel in B2020).

49 74 P5 Sport en
Cultuur

5.3 Cultuurp
resentati
e

D66 S Boom 12 Op pagina 12 lezen we dat het college de ambitie heeft het cultureel
centrum een jaar langer open te houden. Tegelijkertijd lezen we op
pagina 74 dat in 2021 de exploitatie a 76.000 euro niet meer wordt
geraamd. Hoe kan dit?

RO /
Financiën

Het schrappen van de exploitatiebijdrage is onderdeel van het herstelplan.
In de nu voorliggende begroting zijn geen middelen opgenomen om het
cultureel centrum in 2021 open te houden. U krijgt hiervoor in 2020 een
separaat voorstel.
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50 91 P6 Sociaal
Domein

tabel 17 D66 S Boom 13 Inkomensregelingen (+595 kE 2019->2020) , WMO (-326 kE: 2019-
>2020), Maatwerkdienstverleing (+960 kE 2019->2020): Hoe kan de
gemeente hier meer grip op krijgen?

MO Wmo: we kunnen in de Wmo slechts grip krijgen op de voorzieningen door
het gesprek aan te gaan met de cliënt en hen aan te spreken op
zelfredzaamheid en eigen verantwoordelijkheid.  Helaas kunnen we niet
voorkomen dat mensen met een beperking recht hebben op een voorziening,
ook al kunnen ze deze voorziening wel zelf betalen en zelf organiseren.  Wel
is het belangrijk te onderscheiden dat de doelgroep ook vergrijsd en op een
gegeven moment toch ondersteuning nodig heeft bij het organiseren van het
huishouden.

51 101 P7 Volksge-
zondheid

7.1 volksgez
ondheid

D66 S Boom 14 verschil is +197k (2019->2020), dat is een stuk meer dan de daaronder
genoemde en verklaarde 83k. Is dit een rekenfout? Wat verklaart het
verschil?

MO Verschilverklaring op blz. 101 betreft verschil ad 83k 2021 t.o.v. 2020 en niet
verschil 2020 t.o.v. 2019 ad 197k.

52 P6 Bouw en
woonagenda

Woonvisi
e

VVD Bram
Reinke

1 Er komen nieuwwe instrumenten om beter onze sociale doelstellingen te
realiseren. Op welke instrumenten wordt hier gedoeld?

RO Hier doelen wij op het opstellen van de doelgroepenverordening en de
beleidsregel woningbouw.

53 P16 Afval Kostend
enkkend
heid
afvalstof
fenheffin
g

VVD Katrien van
Meenen

2 Wat betekent de zin De opbrengst afvalstoffenheffing van 2022 wordt -
gelet op het feit dat structurele kostendekkendheid nog niet is bereikt -
verhoogd tot het opbrengstenniveau van 2021 (stijging tarief of
opbrengst aanvullen uit reserves?)

Financiën Dit geeft aan dat de opbrengst voor 2022 wordt verhoogd tot de geraamde
opbrengst voor 2021. Verlaging is niet mogelijk indien er nog geen sprake is
van kostendekkendheid.

54 P71 Sport cultuur en
recreatie

5.7 Uitbreid
en
voedselp
lekken
voor
bijen

VVD Katrien van
Meenen

3 Wat zijn de criteria om gazon om te vormen naar gras met kruiden en
bloemen?

OGB In het Bijenactieplan dat in het laatste kwartaal van 2019 door het college is
vastgesteld is een beoordelingskader opgenomen om deze beoordeling op en
transparant te doen. Beoordelingskader
Of een plek waar nu gazon is in aanmerking komt om te veranderen in een
plek met meer bloemen hangt van diverse factoren af. Onderstaand zijn deze
factoren benoemd.
De volgende factoren mogen niet aanwezig zijn (als 1 van deze factoren
aanwezig is kan een omvorming niet plaats vinden):
1. Het is een Speel/Trapveld, hondenlosloopgebied of ligweide
2. De verkeerssituatie vereist overzicht
3. Er is nu al sprake van de ligging in een beschermd natuurgebied of er is
beschermde flora/fauna aanwezig
4. Het ligt pal tegen parkeervakken, tuinen of plantvakken
5. Er is een archeologische of cultuurhistorische waarde aanwezig
6. De leefstijl van een groot percentage van de bewoners met uitzicht op de
plek is zeer traditioneel (er is zo geen draagvlak aanwezig)
7. Er zijn speciale eisen m.b.t. veiligheid waardoor de nieuwe inrichting niet
mogelijk is
Als deze factoren aanwezig zijn is de kans op succes het grootst
1. De locatie is voldoende groot (zeg >100m2) of voldoende lang en breed
(minimaal 3m)
2. Er is voldoende kans op een floristische waarde (evt. na ingrijpen in de
bodem)
3. De plek is zonnig
4. Het ligt vlakbij een natuurgebied of wilde bijengebied
5. Er is veel kalk in de grond
Elk gazon wordt op deze manier beoordeeld en afgewogen. Komt het gazon in
aanmerking om om te vormen? Beantwoord dan de volgende vragen voor
deze plek:
1. Is er sprake van een voedselrijke, matig voedselrijke of voedselarme
situatie?
2. Zijn er omwonenden bekend die het stukje willen adopteren of fondsen
willen werven
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55 P71 Sport cultuur en
recreatie

5.7 Vergrote
n
betrokke
nheid
leefomg
eving

VVD Bram
Reinke

4 Zijn er cijfers van de totale aantallen geadopteerde groene plaatsen en
hoe houd de gemeente regie?

OGB Inmiddels zijn binnen de gemeente 43 (delen) van plantsoenen of
groenstrookjes geadopteerd. De strookjes zijn opgenomen in het
beheersysteem en worden daarom ook periodiek geschouwd op
beeldkwaliteit. Wanneer dit onvoldoende is, dan wordt contact opgenomen
met de betreffende adoptiehouder.

56 P12 en P74 5.3 Cultuur VVD Katrien van
Meenen

5 Op pagina 12 wordt onder het kopje multifunctionele accommodatie
gesteld We willen het cultureel centrum een jaar langer openhouden om
de periode tot een integraal besluit te overbruggen, en doen daarvoor
separaat voorstellen in 2020 en oop pagina 74 is vermeld dat de
exploitatiebijdrage van €76.000 niet meer is geraamd. Betekent dit dat
we nog dit jaar extra kosten krijgen bovenop de huidige begroting?
Wanneer kunnen we het voorstel verwachten?

RO /
Financiën

In de nu voorliggende begroting zijn geen middelen opgenomen om het
cultureel centrum in 2021 open te houden. U krijgt hiervoor in 2020 een
separaat voorstel.

57 P13 Onderwij
shuisves
ting

VVD Martine
Zoun

6 Zijn de investeringskosten voor de Fortgensschool ook opgenomen in de
begroting?

MO De kapitaallasten die voortkomen uit de investering van 1,5 mln. zijn
opgenomen in de begroting vanaf 2024.

58 P182 Subsidie
s Tabel
59

VVD Martine
Zoun

7 Waarom is er geen subsidie plafond vastgesteld voor vluchtelingenwerk
en de lokale omroep?

MO De subsidie voor Vluchtelingenwerk wordt gebaseerd op de instroom. Omdat
niet goed te voorspellen is wat de instroom is, wordt geen subsidieplafond
hiervoor vastgesteld. De subsidie voor Lokale Omroepactiviteiten betreft de
vergoeding van de kosten die rechtstreeks verband houden met het
verzorgen van de lokale publieke omroepdienst, voor zover die kosten niet op
andere wijze zijn gedekt, op zodanige wijze dat op lokaal niveau in een
toereikend media-aanbod kan worden voorzien en continuïteit van
bekostiging is gewaarborgd. Hiervoor wordt een bedrag per inwoner
gerekend.

59
Afschrijvingsla
sten
investeringspl
an onderdeel
investeringspl
afond

n.v.t. n.v.t. Afschrijv
ingen

VLS 1 Hoe verklaart u de verschillen tussen de afschrijvingslasten zoals die in
2019, 2020 en 2021 werden begroot? Zie bijlage 1.

Financiën De afschrijvingssystematiek is vanaf 2020 gewijzigd: er wordt nu met een
restwaarde voor bepaalde investringen gerekend. Hierdoor zijn de
afschrijvinglasten lager geworden (pagina 188).

60 12 -
Ambities

n.v.t. n.v.t. Ambities VLS 2 Wat is het effect van het verdwijnen van de Werkorganisatie
Duivenvoorde op de begroting van Voorschoten?

Financiën De bijdrage aan de WODV zal vervallen en de betreffende kosten zullen
worden opgenomen in de begroting van Voorschoten zelf.

61 33 Bestuur OZB OZB niet
woninge
n

VLS 3 De tekst bij OZB niet woningen is identiek aan die bij OZB woningen. Is
hier sprake van een vergissing?

Financiën Hier is sprake van een vergissing met betrekking tot het woord woningen, dit
moet niet-woningen zijn.

62 34 Bestuur Belastingen
overig

Precario
kabels
en
leidinge
n

VLS 4 De precario opbrengsten op kabels en leidingen vallen na 2021 weg. Om
hoeveel geld gaat het hier?

Financiën Het gaat hier om een begroot bedrag van € 1.075.000, zoals genoemd op
bladzijde 114 (Paragraaf lokale heffingen).
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63 39 Bestuur Beheer
overige
gebouwen
en gronden

planmati
g
onderho
ud
baseme
nt

VLS 5 1. Wij begrijpen niet goed welk voordeel hier geschetst wordt.
2. Is de Basement beschikbaar voor huurders? Zo ja, tegen welke prijs?

OGB/vast
goed

1. Het voordeel (=minder kosten) van de begroting 2021 t.o.v. begroting
2020 op het taakveld 0.3 wordt veroorzaakt door een begroot budget B2020
ad € 60.000,- voor planmatig onderhoud van de Julianalaan 55 (basement).
In de Begroting 2021 is maar € 5.000 geraamd. Dit is calamiteitenonderhoud
omdat het gemeentehuis (waar de basement onderdeel van is) als strategisch
pand gekwalificeerd wordt in het beheerplan vastgoed 2021-2024. Echter het
college zal de raad in 2021 een voorstel voorleggen met betrekking tot het
gemeentehuis in het kader van de nieuwe ambtelijke organisatie inclusief een
plan voor het onderhoud. Met als doel het gemeentehuis in eigendom te
houden en daarmee uit de strategische portefeuille te halen. Dit is dan een
afwijking op het beheerplan 2021-2024. Dat betekent dat het pand in 2021
weer in onderhoud genomen moet worden.
2. We verhuren de basement op dit moment niet actief behalve dat het af en
toe ingezet wordt voor de eigen organisatie of Voorschoten Voor Elkaar om
jeugdgerichte activiteiten te faciliteren. Een huurprijs hebben we niet paraat,
aangezien het niet verhuurd wordt. Mocht het gemeentehuis aangehouden
worden dan kan eventuele verhuur van de basement overwogen worden.

64 5, 11 Algemeen Inleiding Corona VLS 6 Er zitten grote onzekerheden in de kosten ten gevolge van Corona in
2021. Dit zit in zowel de kosten als de vergoeding door het rijk. De
vraag is hoe robuust de begroting hierop is. Wat zijn de maximaal te
verwachten kosten en wat zijn de minimaal verwachte kosten? Wat is de
keuze in deze begroting?

Financiën Er is momenteel geen inschatting te maken van de gevolgen van Corona voor
de baten en lasten in de begroting 2021. Het is daarom als risico opgenomen
in de risicoparagraaf op pagina 126.

65 5, 11 Algemeen Inleiding Corona VLS 7 Aan de opbrengsten kant. Met welke inkomsten houdt de begroting
rekening? Wat is daarin het risico?

Financiën Zie VLS vraag 6

66 12, 18 Algemeen Inleiding Jeugdzor
g

VLS 8 Wat verklaart het grote verschil in de inschatting van Jeugdzorg tussen
Juli (466k) en Sept(518k)? Welke maatregelen neemt de gemeente om
de toename van aantal hulpvragen te beheersen. Is deze stijging in lijn
met de landelijke stijging? Is er specifieke problematiek in Voorschoten?

MO De prognoses worden gemaakt op basis van de declaraties die op dat
moment bekend zijn, waardoor er fluctuaties kunnen zijn. Er kan enige
vertraging zitten tussen het leveren van de geïndiceerde zorg en het indienen
van een declaratie voor deze zorg door de aanbieder. Daarnaast wordt een
deel van de indicaties niet volledig verzilverd (de indicatie blijkt te hoog te
zijn, het traject wordt gestopt, klant verhuist, etc.) maar weten we pas echt
wat de kosten zullen zijn als de declaratie volledig binnen is. Specifiek voor
2020 geldt dat aan het begin van de coronacrisis het aantal aanmeldingen
sterk afnam. Met het "wennen" aan de huidige situatie nam ook het aantal
meldingen weer toe, waarop de prognose is aangepast. De gemeente neemt
diverse maatregelen, zoals ook in de begroting genoemd zijn. Het op
hoofdlijnen om 3 actierichtingen: 1 Het uitvoeren van het Actieplan Jeugdhulp
Voorschoten 2019-2021 / 2 Het verduidelijken, aanscherpen en uniformeren
van de gemeentelijke toegang tot de 2e lijn (Q sturing) / 3
Contractmanagement, controle en verantwoording.  De stijging in kosten is
een landelijke trend waar veel gemeenten mee kampen en is niet specifiek
voor Voorschoten.

67 12 Algemeen Inleiding Jeugdzor
g

VLS 9 De kosten in 2020 zijn ongeveer het dubbele van de kosten in 2015 bij
Jeugdzorg. Waar zit dit in? Hoe groot is de % stijging in aanvragen? Hoe
groot is de % stijging in kosten per persoon?

MO De toegenomen kosten als geheel worden veroorzaakt door een stijging in
het aantal cliënten, hogere tarieven en een stijging in complexiteit en duur
van zorg.  Tussen 2015 en 2019 is er een stijging te zien van het aantal
cliënten waarvoor zorg gedeclareerd is met 20%. De gemiddelde kosten per
cliënten zijn gestegen met 56%.
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68 12 Algemeen Inleiding Ambtelij
ke
kosten

VLS 10 De ambtelijke organisatie zit wat betreft kosten niveau hoger dan de
benchmark. Er zijn momenteel veel vacatures. Dit biedt een kans om de
organisatie in lijn te brengen met benchmark gemeentes. Is dit
overwogen en waarom niet ?

Financiën Wij herkennen niet dat de kosten van de ambtelijke organisatie hoger zijn
dan de benchmark. Wij constateren wel dat er sprake is van inhuur en een
hoog ziekteverzuim. Door beide terug te dringen alsmede door het nieuwe
ontwerp van de nieuwe organisatie willen wij een structurele bijdrage aan de
nieuwe organisatie van Voorschoten neerzetten.

69 13 Algemeen Inleiding Milieu VLS 11 Er is 150.000 euro voor milieu beschikbaar, wat minder is dan vooraf
geraamt. Hoeveel stond er in het oorspronkelijke plan. Wat betekent dit
voor de ambitie 2030? Wat zijn de redenen om juist te korten op milieu?

RO Reden om te korten op milieu is om een sluitende begroting te maken.
Oorspronkelijk was (in de Kadernota) geraamd 284K voor 2021 en 184K voor
2022 en 2023. Zie informatiebrief 068 voor wat dit betekent voor de
ambities. Zie ook antwoord op vraag 21.

70 13 Algemeen Inleiding Bouwen
en
wonen

VLS 12 Er wordt 139k extra uitgetrokken voor het begeleiden van
bouwprojecten. Past dit binnen de extra opbrengsten uit leges? Kortom
zijn de leges hiervoor kostendekkend?

PU / OOV Het bedrag ad € 139.500 is in de kadernota 2021 voor de duur van twee jaar
beschikbaar gesteld (C8) ter overbrugging van het capaciteitstekort bouwen
en wonen (projecten en planbegeleiding, juridische ondersteuning). Dit staat
los van leges voor bouwaanvragen.

71 18 Algemeen Inleiding WMO VLS 13 WMO. Er is een aanzuigende werking door abonnementstarief. Kan dit
nader worden toegelicht? Ziet de gemeente een manier om die
aanzuigende werking te voorkomen?

MO De  aanzuigende werking is nauwelijks te voorkomen. Het is Rijksbeleid. De
eigen bijdrage is per 1-1-2019 max. 17,50  euro per 4 weken en in 2020
max. 19,- per maand. Voorheen betaalde mensen met een hoog inkomen een
eigen bijdrage die tot max. de kostprijs van de voorziening op kon lopen.
Mensen met een midden of hoger inkomen zagen daardoor af van een
gemeentelijke Wmo-voorziening  en konden op de particuliere markt voor een
dergelijk bedrag de noodzakelijke zorg inkopen.

72 18 Algemeen Inleiding WMO VLS 14 WMO. Toename in het aantal maatwerkvoorzieningen. Wat is hiervan de
oorzaak? Is hier iets aan te wijzigen?

MO De toename van het aantal maatwerkvoorzieningen is te wijten aan o.a. twee
oorzaken.  Enerzijds  vergrijst de bevolking en daardoor zullen meer mensen
een beroep kunnen doen op Wmo-voorzieningen.  Daarnaast is per 1-1-2019
eigen bijdrage voor een Wmo-voorziening aanzienlijk verlaagd.  We zien de
toename vooral aan de grotere woningaanpassingen en huishoudelijke
ondersteuning. De eigen bijdrage is per 1-1-2019 max. 17,50  euro per 4
weken en in 2020 19,- per maand.

73 18 Algemeen Inleiding WODV VLS 15 Waarom is er geen geld gereserveerd voor de reorganisatie. Waar moet
straks dat geld vandaan komen? De kosten moeten toch in 2021
gemaakt worden?

Financiën Op het moment van het opstellen van de begroting 2021 is niet scherp aan te
geven wat de eenmalige kosten van de opheffing van de WODV en de
eenmalige kosten voor de opbouw van de nieuwe organisatie zijn. Om die
reden is in de begroting 2021 nog geen bedrag genoemd (pagina 18) en
alleen in de risicoparagraaf opgenomen (pagina 122).
Dergelijke middelen worden over het algemeen vanuit de algemene reserve
beschikbaar gesteld. Een voorstel voor de benodigde middelen voor 2021
wordt in een apart voorstel voorgelegd.

74 5 inleiding cda Het college besluit slechts tot de oprichting van en de deelneming in
stichtingen, maatschappen, vennootschappen, verenigingen, coöperaties
en onderlinge waarborgmaatschappijen, indien dat in het bijzonder
aangewezen moet worden geacht voor de behartiging van het daarmee
te dienen openbaar belang. Het besluit wordt niet genomen dan nadat
de raad een ontwerp-besluit is toegezonden en in de gelegenheid is
gesteld zijn wensen en bedenkingen ter kennis van het college te
brengen (art. 160 gemeentewet). Wanneer ziet de raad een
ontwerpbesluit inclusieff financiele raming inzake de uitreding uit de
WODV c.q. de oprichting van een eigen organisatie tegemoet?

Financiën Bij het vaststellen van de begroting was de ambitie om een nieuwe
Voorschotense organisatie te starten per 1 januari 2021. Gezien juridische
termijnen blijkt dat niet haalbaar en zoals aangegeven in een eerdere sessie
met de raad streven we zo spoedig mogelijk naar een eigen ambtelijk
organisatie, waarbij we wel de wettelijke termijnen in acht nemen. In het
raadsvoorstel van 10 december zal ook de startdatum van de Voorschotense
organisatie worden opgenomen.

75 12 cda op blz 12 staat dat het streven erop gericht is op 1 januari 2021 met de
nieuwe organisatie te starten. Waarom staat dit thema in de begroting
2021 als we al op 1 januari 2021 starten met de nieuwe organisatie? Is
het college zo snel of ligt snelheid louter besloten in het opschrijven van
de datum ?

Financiën Zie de vraag hiervoor.
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76 cda Op blz 18 staat dat de het college ten aanzien van de reoganisatie
WODV "begin 2021 "met voorstellen komt, terwijl op blz 12 staat dat
met de nieuwe organisatie wordt gestart. Wat is de juiste tekst, die op
blz 12 of die op blz 18  ?

Financiën Zie het antwoord hiervoor.

77 12 cda CC langer openhouden. In het raadsvoorstel aangaande het
accommodatiebeleid van mei 2020 heeft het college aangegeven dat het
herstelplan 2017 onverkort moet worden uitgevoerd, om
"geloofwaardig" te blijven voor de toezichthouder. Een paar maanden
later stelt het college voor het CC langer open. Wat betekent dit voor de
geloofwaardigheid van het college en voor de geloofwaardigheid van
Voorschoten jegens de toezichtthouder ?

RO Het betreft een tijdelijke maatregel, waarbij het streven is om de bezuiniging
op de exploitatie van €76.000 niet (tijdelijk) terug te draaien. De
geloofwaardigheid wordt bepaald door een al dan niet structureel sluitende
begroting.

78 12 cda Waarom is voor de multifunctionele accommodatie GEEN dekking
opgenomen in de investeringsplanning terwijl daarvoor een (aan te
nemen of te verwerpen plan) beschikbaar is en is er WEL dekking
opgenomen voor een vervangingsinvestering in de gemeentewerf terwijl
daar nog geen plan voor is?

RO /
Financiën

Het realiseren van een multifunctionele accommodatie betreft nieuw beleid.
De raad zal in december 2020 en naar het oordeel van het college in de
brede afweging van claims bij de kadernota 2022 een afweging worden
voorgelegd. De gemeentewerf betreft een vervangingsinvestering op basis
van bestaand beleid. Hiervoor krijgt u hiervoor een nader voorstel. Hierbij
zijn 2 stappen hieraan voorafgaand belangrijk: de evaluatie van de
afvalinzameling en de toekomstige inrichting gemeentelijke organisatie.

79 12 cda Op bzl. 12 staat dat een beperkt aantal gemeentelijke accommodaties s
geselecteerd om te verduurzamen? Hoe verhoudt zich tot het
aangenomen initiatiefvoorstel om de verduurzaming integraal aan te
pakken?

OGB/vast
goed

De panden die geselecteerd zijn om te verduurzamen, zijn panden waarvan
wordt ingeschat dat deze de komende tijd worden behouden. Op deze manier
kunnen betrokkenen worden meegenomen en kan een start worden gemaakt
met concrete verduurzaming.

80 cda Als de te verduurzamen gemeentelijke panden al zijn geselecteerd,
waarom is er hiervoor dan geen dekking opgenomen in begroting. Het
college kan toch ramen op basis van kengetallen?

OGB/vast
goed

Vanwege beperkte capaciteit heeft het college ervoor gekozen om met een
apart voorstel te komen in het voorjaar van 2021.

81 12 cda In de tabel op blz. 12 staan de kosten van maatwerkvoorzieningen
Jeugdhulp opgenomen. Is hierbij rekening gehouden met de mogelijke
financieële effecten van de rechtzaak die aanbieders van zorg hebben
aangespannen tegen H10 vanwege de mogelijk te lage tarieven?

MO Bij de begroting is uitgegaan van de door de H10 voorgestelde tarieven 2021,
die opgesteld zijn n.a.v. de uitkomsten van de rechtszaak.

82 !2 cda In door de raad vastgestelde IHP is een bedrag van 290 k genomen voor
tijdelijke huisvesting van de Fortgensschool tijdens de realisatiefase
(naast de stichtingskosten van 3.1 mio voor vervangende nieuwbouw).
Waarom zijn de kosten van tijdelijke huisvesting voor de fortgensschool
niet opgenomen in de investeringsplanning?

MO De kosten voor tijdelijke huisvesting zijn geen investering, en zijn derhalve
niet in de investeringsplanning opgenomen. Daarnaast is er nog geen
aanvraag.

83 13 cda Onderwijshuisvesting: bij de kadernota 2021 is een motie aangenomen
die het college oproept een voorbereidingskrediet van 100 k op te
nemen voor de nieuwbouw van de fortgensschool, boekjaar 2022.
Waarom heeft het college de motie niet uitgevoerd?

MO De kosten voor tijdelijke huisvesting zijn geen investering, en zijn derhalve
niet in de investeringsplanning opgenomen. Daarnaast is er nog geen
aanvraag.

84 13 cda Onderwijshuisvesting. Kan op grond van het BBV een
voorbereidingskrediet van 100k voor de nieuwbouw van de
fortgenschool in 2022 worden gedekt uit het begrotingsresultaat 2021
dan wel 2022?

MO Een krediet wordt niet gedekt uit de exploitatie, maar wordt na afsluiting
geactiveerd. De kapitaallasten die hieruit voortvloeien zijn voor de Fortgens
school opgenomen in de begroting vanaf 2024.

85 13 cda Wellke plannen liggen ten grondslag aan de terugkomende ramingen
van 100 k in het centrum ?

RO De uitwerking van de door de Raad vastgestelde 10 prioriteiten van de
Economische Visie, alsmede het horeca/Retail-ontwikkelperspectief.
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86 13 cda In de tekst op blz 13 wordt aangegeven dat voor 2021 en 2022 telkens
100 k wordt uitgetrokken voor het centrum. Op blz. 175 staat echter
100 k voor 2021, 2022 EN 2023 en ook nog eens EN 20k in 2024. Wat is
nu juist: de tekst op blz 13 of de tekst op blz 175 ? Indien de tekst op
blz 13 juist is, valt dan in totaal 100 k en 20 k k dekking vrij in
respectievelijk 2023 en 2024?

RO/Finan
ciën

De tekst op blz. 175 geeft een doorkijk naar de periode na 2022 en geeft
daarmee een completer beeld.

87 cda In de kadernota werden kosten voor verhuizing van VVE en JGZ
aangekondigd, in verband met een "particulier initiatief waardoor de
huurprijzen meer commercieel worden en stijgen". Waarom komen
commerciële kostenstijgingen voor rekening van de gemeente?

RO Een kostenstijging komt (deels) voor rekening van de gemeente, omdat wij
samen met beide partijen gezamenlijke huisvesting wezenlijk vinden voor een
goed zorgnetwerk en omdat de gemeente wettelijk verantwoordelijk is voor
de huisvesting van de JGZ (Jeugd Gezondheidszorg).

88 15 cda stelpost Areaal; wat zijn de effecten van de inzet van de stelpost Areaal
met driemaal 75 k: komt dit neer op een bezuining in / verschraling van
de openbare ruimte van nieuwe woonwijken (minder groen) ?

Financiën Op basis van de woningbouwprognose is in de begroting 2020 vanaf 2021
rekening gehouden met een stijging van de lasten als gevolg van de
areaaluitbreiding ad € 75.000 (Kadernota 2021)

89 15 cda Bij de kadernota besloot uw college leegstand van winkelpanden tegen
te gaan door de aanslag OZB te verleggen. Waarom ziet uw college daar
nu vanaf ? En waarom wordt dit niet gemotiveerd?

Financiën Er is van afgezien door het ingediende Amendement 101, dat met algemene
stemmen is aangenomen bij behandeling Kadernota op 9 juli 2020.

90 wonen cda In 2019 werd de raad geconfronteerd met een meevaller van ruim 900 k
op WABO-leges. Deze kwam voor het college onverwacht want niet
ingeboekt. Verwacht het college in 2021 nieuwe meevallers uit de WABO-
leges die niet in de begroting 2021 zijn opgenomen?

PU / OOV Nee, er worden geen dermate grote meevallers verwacht.

91 15 cda Waaro is het bij de kadernota geintroduceerde instrument ozb-gebruik
niet woningen geschrapt?

Financiën Na de ingediende Amendement 101, dat met algemene stemmen is
aangenomen bij behandeling Kadernota op 9 juli 2020, wordt dit nader
afgewogen in de economische agenda.

92 15 cda Afval: de kosten van afvalverwerking/inzameling lijken te stijgen met
263 k in 2021, met 97 k in 2022 etc. Is dat een juiste conclusie?

OGB Nee. Deze conclusie is niet juist.

93 cda Afval: Wat is de oorzaak van de kostenstijging voor afval: is dat een
autonome keuze van het college? Of houdt dit verband met externe
oorzaken zoals een nieuw, duurder contract met een afvalverwerker? Of
oplegde boetes omdat het percentage afvalscheiding niet wordt gehaald
?

OGB De afgelopen jaren zijn de kosten voor het verwerken van afval toegenomen
waardoor de uitgaven voor Voorschoten zijn gestegen. In 2021 zal een
nieuwe overeenkomst voor de verwerking van afval worden afgesloten en is
de verwachting dat de kosten voor de verwerking van afval zullen toenemen.
De gemeente heeft geen boetes betaald voor het niet behalen van het
scheidingspercentage.

94 cda Afval: in de kadernota 2021 (blz. 13) werden enkele beperkte
kosteneffecten op Grofvuil en GFT genoend. De "afvaleffecten" in de
begroting 2021 zijn fors hoger en worden in de kadernota niet genoemd.
Wat is de verklaring voor de disprepantie? Kon het college de
kostenstijging van afval in het voorjaar 2020 niet voorzien?

OGB De toerekenbare kosten voor de afvalstoffenheffing zijn € 55.000 hoger dan
in 2020. Dit wordt voornamelijk veroorzaakt door de toerekenbare overhead
(€45.000), zie paragraaf lokale heffingen blz. 112. (check FFJ)

95 15 cda Paspoortdip: zag het college zich nu geconfronteerd met een te laag
aantal uit geven paspoorten of een te hoog aantal formatieplaatsen ?
Dus een "formatiedip" ?

PU / OOV Door minder uit te geven paspoorten en identiteitskaarten i.v.m. de
verlenging van de geldigheidsduur, kon met minder formatie worden
volstaan. De ruimte om de formatie te verminderen was op voorhand te hoog
ingeschat. Het restant van de taakstelling wordt nu afgeraamd.

96 17 cda MFA: In 2017 besloot de raad het CC met ingang van 2021 te sluiten.
Wat heeft het college tussen 2018 en 2020 gedaan (of nagelaten ?) om
het kavel CC tot ontwikkeling te kunnen brengen? NB: Voorschoten
heeft dringend behoefte aan woningen! )

RO Mede op verzoek van de raad is een ontwikkelstrategie opgesteld die het
geheel aan gemeentelijke ontwikkellocaties in samenhang heeft bekeken,
waaronder ook het cultureel centrum. Tevens zijn alle huren van het cultureel
centrum opgezegd. Op 14 mei jl. heeft de raad besloten wat de
vervolgstappen gaan zijn om de herontwikkeling vorm te geven. Voor de
dringende behoefte aan extra woningen wordt met voorrang ingezet op de
ontwikkeling van de locaties die al verder in de planvorming zijn, zoals
Starrenburg III, Intratuin en dergelijke.
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97 17 cda MFA: In 2017 besloot de raad het CC met ingang van 2021 te sluiten.
De raad heeft een motie aangenomen om startdocument voor ruimtelijk
kaders op te stellen voor locaties waarvan zeker is dat deze worden
afgestoten, zoals het CC.  Is het college al gestart met de uitvoering van
deze motie? Zo nee waarom niet ?

RO Het college was voornemens om te starten met de voorbereidingen van de
afzonderlijke locaties. Op aandringen van de raad is voorafgaand eerst een
ontwikkelstrategie opgesteld (integrale aanpak accommodaties) die op 14
mei jl.. is behandeld in de raad. Momenteel voeren we dat raadsbesluit uit.

98 17 cda MFA: hoeveel jaar het college nodig om een accommodatie af te stoten?
Wanneer denkt te college het CC te kunnen verkopen?

RO Op 14 mei 2020 is door de raad besloten dat voor de herontwikkeling van het
‘strategische vastgoed’ een samenhangend ontwikkelprogramma en -
organisatie wordt opgesteld. In dat programma, dat momenteel wordt
opgesteld, worden de prioriteiten van de afzonderlijke locaties bepaald. Het
cultureel centrum maakt onderdeel uit van dit programma.

99 187 cda Reeds in het voorjaar zag het colllege in de kwaliteit van de voertuigen
van de buitendienst aanleiding om een onderzoek te starten naar
samenwerking in Leidse regio, op dit domien. In het investeringplan
staan onder tractie forse bedragen opgenomen voor
vervangingsinvesteringen , circa 500 k. Hierbij wordt opgemerkt dat in
"nog in 2020 "zal worden bezien of ALLE voertuigen kunnen worden
geleased. Wanneer ziet de raad een voorstel tegemoet? En: waarom zijn
deze investeringen opgenomen in de planning als lease wordt
overwogen ? Tot slot: hoe kijkt het college terug op de gekozen relatie
tussen tractie en onderzoek in de Leidse regio, terwij nu, in nog in
datzelfde jaar, mogelijk wordt gekozen voor lease ?

OGB Er zijn een groot aantal ontwikkelingen die van invloed zijn op hoe
werkzaamheden worden georganiseerd. De praktijk is dat nu diverse
werkzaamheden bij de WODV zijn belegd en dat daar voertuigen voor nodig
zijn. De huidige voertuigen hebben hun technische levensduur bereikt
waardoor deze vervangen moeten worden. We kunnen hier niet wachten op
een eventuele toekomstige samenwerking binnen de Leidse regio. Op de
vuilniswagens na (gefinancierd vanuit gesloten systeem) worden tot op heden
voertuigen via een investeringskrediet aangeschaft. Daarom zijn de
benodigde kredieten voor de aanschaf in de begroting opgenomen.
Afhankelijk wat voor Voorschoten economisch het meest interessant is wordt
dit indien nodig gewijzigd naar een leasebijdrage of mogelijk nog een andere
constructie. Dit wordt momenteel nog onderzocht. Indien nodig zal hier dan
een voorstel voor worden aangeleverd. In de praktijk betekent dit nagenoeg
gelijke lasten in de begroting.

100 187 cda Valt de benodige dekking voor tractie in de investeringsplanning (deels?)
vrij indien wordt gekozen voor lease? Zo ja, wat is alsdan de omvang
van de vrijval ?

OGB /
Financiën

Zie de vraag hiervoor

101 *Pg 51; P1
Veiligh.  TV
2.1.
Rijnl.Route
CDA-fr.   RZ

cda Vr.Hoe kunnen verschillen ontstaan in  kapitaal-lasten t.a.v. ramingen
Rijnland-route ( E.300.000? die zijn in dit geval  toch op voorhand
bekend?

Financiën In de begroting 2020 is uitgegaan dat de investering in het jaar 2020 zou
worden afgerond, waardoor de afschrijving start in 2021. Inmiddels is
duidelijk dat afronding niet in 2020 plaats zal vinden. Dit hadden wij in deze
begroting al moeten verwerken. De afschrijving en de daarbij behorende
dekking van deze afschrijvingskosten begint naar verwachting 1 jaar later.
Dit zal nu in de 1ste bestuursrapportage 2021 worden opgenomen. Het
betreft een budgettair neutrale aanpassing.

102 cda E.300.000? die zijn in dit geval  toch op voorhand  bekend? Financiën zie vraag 106.

103 *Pg 71 P5
Sp.C.Recr.
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cda Vr. Valt het saldo van enerz. minder kosten door wegvallen beheer
openbaar groen wege groeiend aantal burgers met  ”Meedoen met
groen” en anderzijds toenemende administratieve lasten,door het
“geregel” hiervan nog wel positief uit?Zie ook pg 132.

OGB Meedoen met Groen is niet opgezet om te bezuinigen, maar is ingezet om de
kwaliteit en beleving van de leefomgeving te verhogen en de betrokkenheid
te vergroten. Het draagt bij aan het doel om een fijn en prettig dorp te
blijven om in te wonen.                                 Ieder adoptiegroen project die
vanuit 'Meedoen met groen' wordt opgepakt is anders. Zo zijn er projecten,
waarbij de initiatiefnemer(s) nagenoeg alles zelf regelen en de gemeente
alleen de regie heeft. Maar er zijn ook projecten waarbij de initiatiefnemer(s)
intensief begeleid moeten worden. Gemiddeld genomen zijn deze initiatieven
kosten neutraal.

104 *Pg 97. P7
Volksgezh.e
n milieu  TV
7.3

cda Vr. moet er gegeven  sterk achterblijvende reductie van restafval in V-
ten,zie pg 98, niet meer begroot worden,dan voor komende jaren
begroot? Zo niet, waarom niet?

OGB Er is een reële kans dat de kosten voor de verwerking van afval de komende
jaren zullen stijgen. Op basis van de huidige aantallen en prijzen is op dit
moment nog niet te duiden in welke mate de kosten toenemen.
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105 Pg 99. P7
Volksgezh.e
n milieu  TV
7.3.

cda Vr. Uit de tekst over Transitievisie restwarmte,blijkt nergens dat in de
raad grote aarzelingen leven t.a.v. deze vorm van warmte (o.a. sterk
vervuilend;hoge voorziene kosten zoals weth.Lamers in 2019 nog
meldde).Zijn hier sinds “de verkenningen “van voorjaar 2020 nieuwe
inzichten?

RO De transitievisie warmte vormt het beleidskader voor het aardgasvrij maken
van de warmtevoorziening van de gemeente. Restwarmte is één van de vele
alternatieven voor aardgas. Zodra de verkenning van een aansluiting van
Voorschoten op een restwarmteleiding is afgerond zal de raad daarover
worden geïnformeerd. Dit zal nog ruim vóór de besluitvorming van de raad
over de transitievisie warmte zijn.

106 **Pg 109
P8.Wonen
en bouwen.
TV 8.3.

cda Vr. in 2021 worden hogere kosten ( E.106.000 nadeel ) voor uren vanuit
de WODV toegerekend aan het TV 8.3.Hoe reëel is dit,gegeven de
komende WODV-ontvlechting? Is

Financiën Voor 2021 zijn de kosten van de WODV volgens een urenraming over de
verschillende taakvelden verdeeld. De ontvlechting van de WODV kan
inderdaad leiden dat de uren anders verdeeld gaan worden.

107 cda Vr. is de opnieuw uitgestelde  nu per 1.1.2022 voorziene invoering,geen
reden om hier een lager bedrag te begroten?

Staf De invoering van de Omgevingswet is met een jaar uitgesteld. Dit heeft tot
gevolg dat de piek in de uitgaven die we verwachten verschuift van 2020
naar 2021. Daarom stellen we de uitgaven voor het jaar 2020 via de
Najaarsnota bij van € 494.158 naar € 367.654.
Voor 2021 ramen we in eerste instantie een bedrag van € 207.000. Deze
kosten dekken we uit de bestemmingsreserve invoering Omgevingswet,
waardoor er geen budgettair effect is. Tegelijkertijd voeren we een financiële
impactanalyse uit voor een plan van aanpak 2021 – 2022, die naar
verwachting leidt tot een hoger bedrag dan € 207.000. Eind eerste kwartaal
2021 ontvangt de raad hierover een voorstel.

108 ** Pg 110.
P8.Wonen
en bouwen.
TV 8.3.

cda Vr.  Voor versnelling van infra- structurele projekten (woningbouw-
opgave) is voor 2021 en 2022 een bedrag van  139.500 geraamd. Waar
is deze raming op gebaseerd?

RO/
Financiën

Het bedrag ad € 139.500 is in de kadernota 2021 voor de duur van twee jaar
beschikbaar gesteld (C8) voor extra project en planbegeleiding en juridische
ondersteuning.

109 cda Vr. Zijn de resultaten van de voor 2020 t.b.s. gestelde € 100.000
(p110),bemoedigend te noemen? Zo ja, waaruit blijft dit  tot nu toe?

RO In het raadsbesluit van februari 2020 is 100.000,-- gekoppeld aan de
uitvoeringsagenda van de woonvisie. Deze gelden zijn in 2020 ingezet voor
extra juridische ondersteuning op projecten/plannen en op planbegeleiding.
Tegelijkertijd werken we aan een duidelijke prioritering van alle potentiële
ontwikkellocaties in Voorschoten en de aanpassing van de organisatie. Met de
resultaten daarvan willen we ook in 2021 en 2022 extra inhuur gericht
inzetten.

110 Pg 135,
Onderhoud
kapitaal
goederen

cda De komende jaren streeft de gemeente naar het realiseren van zeker
300 woningen op grotere locaties,zoals Starrenburg II etc en op kleinere
locaties(zie pg 107).Hoe kan in dat licht de voor Groen&Bomen
voorziene uitgaven de komend 4 jaar gelijk blijven;dit nog los van de
om klimaat-redenen gewenste uitbreiding van het bomen-bestand cq
groen-areaal.

RO Bij areaaluitbreidingen zullen de kosten voor het in standhouden toenemen.
In de huidige begroting is dit niet financieel vertaald. Bij
woningbouwontwikkelingen worden in de overeenkomsten afspraken gemaakt
over een onderhoudstermijn of afkoop hiervan waardoor de eerste periode na
realisatie het in standhouden is gefinancierd. Na deze periode zullen deze
lasten in de begroting moeten zijn geborgd.

111 cda Veel onzekerheden in de begroting: inkomsten zoals herverdeling
gemeentefonds, ontwikkeling toeristenbelasting door corona, extra
kosten als gevolg van corona, meer afval, meer uitkeringen: waar zit de
flexibiliteit om hierop in te spelen?

Financiën De flexibiliteit van onze begroting is zeer beperkt. Wij spelen hierop in door 1.
voldoende reserves en voorzieningen te hebben, 2. zo goed mogelijk onze
begroting door te rekenen, 3. geen nieuwe beleid te starten tenzij dit is
gedekt en 4. lobby voor meer geld.

112 cda Extra compabel toerekenen overhead aan heffingen:  waarop is de
overhead berekening gebaseerd. Is dit houdbaar binnen het gesloten
systeem?

Financiën Het extra comptabel toerekenen van overhead is gebaseerd op het Besluit
begroting en verantwoording provincies en gemeenten (BBV) en geldt ook
voor gesloten systemen.
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113 cda Is er rekening gehouden met een toename van kwijtscheldingen door de
BSGR als gevolg van de verslechterde financiële situatie van inwoners?
Is er indicatie van de ontwikkeling van het aantal kwijtscheldingen?

Financiën Nee er is geen rekening gehouden met een toename, dit doordat
verslechtering van de financiële situatie momenteel nog niet zichtbaar is in de
ontwikkelingen. De algemene verwachting is dat er een lichte stijging zal
optreden in het aantal aanvragen, of dit ook zal leiden tot meer toegekende
kwijtschelding is niet aan te geven.

114 cda In het MFC kan een deel van de werkplekken van de medewerkers
worden meegenomen. Dit betekent een extra dekking voor het plan. Het
opnieuw in gebruik nemen van het gemeentehuis en het daarna
verduurzamen is duur en op de langere termijn waarschijnlijk niet
duurzaam. Beide opties zouden financieel met elkaar vergleken moeten
worden om tot een afgewogen keuze te kunnen komen.

RO /
Financiën

Naar het onderzoek naar de MFA is het gemeentehuis niet meegenomen. Dit
conform besluitvorming. Wel wordt nagegaan of aan de loketfunctie invulling
gegeven kan worden. Het college gaat ervan uit dat het gemeentehuis
aangepast en verduurzaamd zal worden. Ook dit zal afgewogen worden bij de
kadernota 2022.

115 cda De cultuurfabriek is een kans voor de gemeente om gestructureerd en
gedragen aandacht te besteden aan cultuur in Voorschoten. Hoe stelt u
zich voor dit inhoud te geven.

MO De gemeente is blij met het bestaan van de Cultuurfabriek en heeft
waardering voor dit initiatief van culturele organisaties in Voorschoten.
Oorspronkelijk ontstaan vanuit een initiatief van muziekaanbieders om onder
meer concertdata op elkaar af te stemmen heeft de Cultuurfabriek zich
verder ontwikkeld en organiseert bijvoorbeeld in het kader van het Weekend
van Voorschoten culturele activiteiten en stelt zich onder anderen ook op als
belangenbehartiger voor cultuur in Voorschoten. Juist doordat er bij de
Cultuurfabriek meerdere culturele partijen zijn aangesloten kan de
Cultuurfabriek voor de gemeente een belangrijke gesprekspartner zijn en
daarmee een kans bieden voor aandacht voor de sector overall. Gedacht
wordt aan een meer structurele overlegvorm tussen de gemeente en de
Cultuurfabriek. De gemeente gaat daarover het gesprek met de
Cultuurfabriek aan.

116 cda De gegevens van de septembecirculaire zijn bekend, wanneer krijgt de
raad de informatie?

Financiën In de eerste week van oktober is de raadsinformatiebrief over de
septembercirculaire 2020 verzonden. De raadsinformatiebrief wordt in Ibabs
aan de agenda's voor de cie. Burger & Bestuur en de Begrotingsraad
gekoppeld.

117 Lokale
heffinge
n

GroenLin
ks

A.
Deuzeman

1 Aangegeven wordt (p.112) dat het uitgangspunt is dat "leges en rechten
kostendekkend blijven c.q. worden". De tabellen in de paragraaf "Lokale
heffingen" laten zien dat dit wat betreft de leges op een aantal gebieden
zeker niet het geval is. Kan toegelicht worden hoe dit komt?

PU / OOV Het uitgangspunt is inderdaad dat legestarieven zoveel mogelijk
kostendekkend zijn, maar 100% kotendekkendheid is niet altijd mogelijk. Bij
reisdocumenten en rijbewijzen vragen we een maximaal wettelijk toegestaan
legestarief. Eventuele besparingen op de uitvoeringskosten hier zal echter
leiden tot een aanzienlijke vermindering van het kwaliteit van de
dienstverlening richting onze burgers. De leges voor APV-vergunningen en
verkeer en vervoer zijn vergelijkbaar met die binnen de andere gemeenten
binnen de Leidse regio. Ook daar zijn deze leges niet kostendekkend.

Schriftelijke vragen bij de programmabegroting 2021

Nr. 

blznr.
Programm

a-
begroting

Programma Taakveld Onder
werp Fractie

Naam
vragenst

eller

vraagnr.
Fractie Vraag Afd. Antwoord


